
Amb Epi, Blas i Jordi, aprenem a dividir 
El president Jordi Pujol i el seu conseller en cap, ja no 

saben què fer per a amagar el que ·és una realitat, a les 
Terres ·de l'Ebre estem units en contra del PHN i el 
transvassament del riu Ebre. Això s'ha posat de manifest 
durant aquests mesos, pero ells amb els seus escuders 
col.locats al capdavant d'òrgans fets a mida (CPIDE, etc .. ), 
estan fomentant la divisió del territori sense èxit. 

Que porta a un partit com CiU a doblegar-se sense 
concesions a les exigències del PP? La governabilitat de 
Catalunya?. No és nomes això. Per a CiU és més important 
conservar per un temps tota la seva quota d'interessos, que 
defensar el territori. 

Som sis milions. Aquesta és la frase de la vergonya. 
Aquesta es l'apropiació il·lícita que ha fet CiU de Catalunya. 
La veu d'aquests sis milions de catalans note cap importància 
per CiU. A la última manifestació contra el PHN, a Barcelo
na, estavem bona part dels sis milions representats. Som 
sis milions, però, bé, una vegada hem votat, a callar. 

És indigne d'un president intentar desacreditar milers i 
milers de ciutadans que no estan d'acord amb la seva 
política i que ho expressen al carrer de manera exemplar, 
sense incidents, sense baralles, sense problemes ... 
Possiblement tenia pensada la frase per acusar els 
manifestants de radicals i de violents, però va haver de 
callar. De manera improvisada, va haver de dir alguna cosa 
al respecte i no se li va ocòrrer res més que parlar de xifres 
i dir que els manifestants s'havien de dividir per quatre, cinc 
o sis. En democràcia s'ha de saber perdre, i vosté en 
aquesta ocasió no ho ha sabut fer. No ha sabut reconèixer 
que la posició del seu partit respecte al PHN no és 
compartida per la majoria de Catalunya. No ha sabut 
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reconèixer que s'ha equivocat. 
Aquesta és la "sensibiltat especial vers les Terres de 

l'Ebre" que té vosté, Sr. Pujol? Vosté, i els seus, volen 
vendre el futur d'una part de Catalunya per mantenir l'estatus 
quo de CiU uns mesos més. 

A les Terres de l'Ebre volem innovar, volem polítiques 
progresistes, i no volem caure en la mediocritat ni en el 
conformisme. Hem d'anar més lluny. Ens hem guanyat a 
pols ser el motor ideològic de la Catalunya del segle XXI: per 
una nova cultura de l'aigua, per una nova manera de ser 
ciutadans, pertenirveu a Europa, pertenirdret a una sanitat 
i educació dignes i a prop de casa ... Per moltes coses 
bàsiques que vosté no ens ha sabut donar en vint anys de 
govern. 

J.P.B. 
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Ajuntament d'Ulldecona: el que va cobrar cadascú al 2001 
Nom i co noms "Sous" 
Lluc Ra a Sauch 2.160.000 
Celestí Hervàs Picazo 1.140.000 
Javier Martínez Madri al 1.140.000 
Adrià Queralt Ferré 875.000 
Isabel Salas Gonzalez 1.140.000 . 
Joan B. Muñoz Querol 1.080.000 
Juan J. Alaminos Martín 1.080.000 
Jaume Antich Balada 262.000 
Pere Sans Arasa 324.000 
Manolo Vidal Marcoval 330.000 
Mi uel Fusté Ferré 268.000 

300.000 
306.000 

FESTA 1 DE MAIG 
Com tots els anys, 1'1 de maig, els socialistes 

celebrem de manera es·pecial la "festa dels 
treballadors". Aquest any, però, aprofitant el 25è 
aniversari de la nostra agrupació canviem una mica el 
format de la festa. La farem al pavelló i hi anirem més 
gent que mai. 

ESTÀ TOT EL POBLE INVITAT. EL DINAR ÉS GRA TUÏT 
PER A TOTHOM. 

El menú serà "paella", beguda, fruita, coc i 
"cremat". l ACTUACIONS MUSICALS. Per preparar-ho 
tot bé i saber quants serem, cal passar per la Pastisseria 
Millan (c/ Major, núm. 115) i retirar el tiquet , però abans 
del 25 d'abril. 

Ens hem de trobar tots! l 

Se . Social Dietes i Locom. TOTAL 
522.130 717.217 3.399.347 
275.580 o 1.415.580 
275.580 41 .570 1.457.150 

o 587.851 1.462.851 
275.580 o 1.415.580 
261 .070 37.250 1.378.320 
261.070 37.820 1.378.890 

o o 262.000 
o o 324.000 
o o 330.000 
o o 268.000 
o o 300.000 
o o 306.000 

CICLE DE CONFERÈNCIES 
Com deiem abans, enguany l'agrupació del PSC a 

Ulldecona fa 25 anys i per tant, a més de la gran festa 
de 1'1 de maig, hem organitzat un cicle de conferències 
en el que tractarem temes ben diversos. Per als 
divendres del mes d'abril hem programat unes 
xerrades-col·loqui que aniran a càrrec, 
majoritàriament, de gent del poble. Els temes a tractar 
seran ECONOMIA, EDUCACIÓ i IMMIGRACIÓ. Les 
conferències es faran a la Casa de Cultura i, no cal dir
ho, esteu tots convidats a assistir i participar. 

D'aquf uns mesos tenim pensat ampliar el cicle a 
altres temes que ens puguen interessar a tots, per tant, 
s i teniu alguna proposta a fer, serà benvinguda. 



Ple 07 .01.02: el Govern estima més als forasters 
En un Ple en que gairebé tot es va aprovar per 

unanimitat, potser va ser l'apartat de control (amb la 
donació de compte dels Decrets de l'Alcalde i de la 
Comissió de Govern) el que va portar més polèmica, 
començant per 5 Decre~s de Javier Martínez, en els 
que s'imposen 119 multes de t rànsit dintre de la zona 
urbana, però lo curiós del cas és que totes elles són 
a persones que_ viuen a Ulldecona o els seus 
Barris i, en canvi, no n'hi ha ni una sola a persones que 
viuen fora. Això va ser detectat pel Grup Socialista i, al 
demanar informació al regidor, inicialment este va 

contestar que perquè els forasters no les paguen. 
Però al replicar-li que això era discriminatori cap als 
veïns d'Ulldecona, no va saber que contestar, i va dir 
que obrirà una investigació. Gol, 1 a O. 

També es va queixar l'oposició per un Decret de 
l'Alcalde, denegant la sol·licitud de la Plataforma 
en Defensa de l'Ebre per a fer reunions a la Sala de 
Comissions "perquè s'havia fet una utilització abusiva". 
Això fa referència a que el dia de la visita de Jordi Pujol 
a Ulldecona va haver-hi penjat un cartell antitrasvàs a 
la façana principal de l'ajuntament. 

Ulldecona aprova la Moció sobre les Terres de l'Ebre 
Dels 7 punts presentats pel Govern, 6 van ser aprovats per 

unanimitat~ 

-acta anterior 
-reconeixement a un funcionari 
-acceptar 2 subvencions de la Diputació (1 de cultura i l'altra 

per a l'ermita) 
-aprovació del projecte d'arranjament dels camins danyats 

pels aiguats 
-:-i el Conveni amb el Consell comarcal pel tema de serveis TERRE 

socials. 
Sols el PSC i ERC es van abstenir a l'adhesió a la Fundació 

Privada Montsià, impulsada pel Consell Comarcal , per considerar 
que es vol privatitzar la gestió de bona part de l'actuació del Consell 
i així fugir del control public. T 

l en relació a la Moció sobre les Terres de l'Ebre, presentada 
pel PSC però que també va signar ERC, després d'un ample debat 
i afegint una esmena es va aprovar per unanimitat. En ella s'acorden 
4 punts: 

1. En tota la documentació municipal (tot i aprofitant el 
material existent) després del nom d'Ulldecona es posarà 
(Terres de l'Ebre). En aquest cas l'esmena va ser per afegir 
també la paraula Montsià. l es demanarà a tothom que facin 

el mateix. PSCltu• 2. Demanar als mitjans de comunicació públics que posin ~ 

Delegacions a les Terres de l'Ebre. l invitar als mitjans PSc·Psor 

privats a que facin el mateix. 
3. Demanar a la Ponència del Parlament que es reconegui la Vegueria de l'Ebre. 
4. Enviar còpia dels acords al Parlament, als Alcaldes de les Terres de l'Ebre, a TVE-RNE i a la 

Corporació Catalana de Ràdio i Televisió. l, a més, divulgar-ho àmpliament. 

. 
l • 

Ple 18.02.02: Acord contra Llei Estabilitat Pressupostària 
Aquest Ple extraordinari celebrat a l'Ajuntament 

d'Ulldecona va ser una mica especial, ja que sols l'Acta 
anterior va ser aprovada per unanimitat. 

Els punts proposats per l'equip de Govern eren: 
-Conveni per a la restauració del Teatre munici

pal, en el que el PSC es va abstenir tot i recordant que 
aquesta era una promesa fruit del Pacte PP-CiU al Parlament 
que no es va complir i que ara és sols un ajut de 90.000 euros 
i obligant a que l'ajuntament posi l'altra meitat, en lloc dels 
200 milions de ptes. promesos. 

-Conveni entre l'ajuntament i Fecsa, aprovat amb 
els vots en contra del PSC i ERC perquè l'ajuntament regala 
a l'empresa 24.000 euros a l'any i aquesta no s'obliga 
pràcticament a res i, a més, les obres que sembla es faran 
no figuren al Conveni. 

-Una altra modificació «puntual» de les Normes 
Subsidiàries, també sols aprovada per l'equip de Govern, 
perquè l'oposició reclama una revisió a fons i consensuada 

de les Normes, cosa a la que es nega el Govern, fent 
«arreglos a mida». 

l passant a les Mocions n'hi havia 4: 
-Una d'ERC, signada també per PSC, sobre els 

atemptats terroristes de 1'11 de setembre i la 
comdemna de tota mena de violència que es va aprovar, 

però amb el vot dividit de l'equip de govern segons els 
diferents punts. 

-Les altres dues eren sobre la Llei d'Estabilitat 
PrE?ssupostària, una del PSC (amb el recolzament d'ERC) 
i l'altra de CiU i que van obtenir totes dues els vots a favor 
dels 3 Partits (PSC+CiU+ERC) i el vot el contra del PP i, 
sorprenentment, d'UGI . 

-Finalment, una altra del PSC sobre les antenes dels 
telèfons mòbils, es va consensuar de deixar-la sobre la 
taula ja que Local ret l'aprovarà properament i publicarà de 
forma immediata. 

Ple 04.03.02: es demana dissolució Consorci del PIDE 
Aquest va ser el tema més destacat d'aquest Ple i, 

especialment, pel fet de que CiU i el PP es van quedar sols 
en la defensa d'aquest Consorci (que pretén ser una 
justificació del seu vot a favor del transvasament de 1.050 
Hm3 de l'Ebre previstos en el Pla Hidrològic Nacional). El 
regidor d'UGI, esta vegada sí, es va alinear amb la proposta 
de la Plataforma en Defensa de l'Ebre (POE) local i va votar 
juntament amb els 5 regidors del PSC i el d'ERC, obtenint
se 7 vots que van guanyar als 6 de CiU i PP. l per tant es va 
acordar: 

1. Mostrar-se a favor de la redacció d'un Pla de 
Desenvolupam~nt Sostenible del Delta i del tram final 
del riu Ebre que no tingui com a condició· prèvia el 
transvasament d'aigua de l'Ebre que contempla la 
Llei del PHN. 

la política d'ensenyament del govern de la Generalitat 
Valenciana per marginar als escriptors nascuts a Catalunya. 
l, en canvi, amb els vots de tot l'equip de Govern 
(CiU+PP+UGI) es va rebutjar la proposta defer un Conveni 
amb Creu Roja pels temes de la immigració. 

l pel que fa als temes ordinaris, presentats per l'equip de 
Govern, es van aprovar tots per unanimitat: 

-Acta de la sessió anterior, 
-Adhesió a la Declaració Universal dels Drets Lingüístics, 
-Adhesió al Pacte Territorial per a l'Ocupació, 
-Aprovació projecte d'arranjament dels danys dels 

aiguats del 2000 als camins, 
-Aprovació manifest en motiu del dia internacional de la 

dona. -

2. Instar al Govern de la Generalitat que, ...-----------------------~ 
mitjançant l'IDECE, encomani a una Napi La Vanguardia 
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Tot a mitges 
Encara no havíem sortit del tema de les ambulancies, ja 

mig oblidat per la població, i ara ens volen "fotre" el Parc de 
bombers. Us ho explico. 

Resulta que d'ambulancies en teniem 3, i ara nomes en 
tenim 1 '5, i tot i així l'equip de govern insisteix dient que 
estem millor ara amb 1 i mitja que abans amb 3. Jo estic 
segur que 3 ambulancies són mes que 1 '5 (exactament, el 
doble). l tampoc entenc aquesta mitja ambulancia. No l'he 
vist mai pel carrer. Esta partida per la mitat o de manera 
transversal? No té sostre?Te 3 o 5 rodes? Realment és mitja 
l'ambulancia? Jo crec que no, per que no l'he vist mai, o sigui 
que només en tenim una, pero els que manen diuen que 
ec:""' n millor' amb 1 i mitja que amb tres. l us ho juro: no ho 
entenc. 

L'altre dia van dir que La Senia i Ulldecona tindrien parc 
de bombers, i em vaig quedar parat. Els que manen n'havien 
encertat una. Pero ho van començar a explicar i no ho vaig 
acabar d'entendre. Es igual que la mitja ambulancia. Resul
ta que els dos pobles tindran un parc de bombers, però tots 
dos pobles el compartiran (com la mitja ambulància, vaig 
pensar); Ulldecona tindrà mig parc de bombers i La Sénia en 
tindrà l'altra mitja part. Fins aqui ho entenia una mica, però 
llavors van dir que es construiria el parc entre les dos 
localitats, o sigui que els bombers no estarien ni a Ulldecona 
ni a la Senia. Un dels que mana va dir que estaria a terreny 
d'Ulldecona, però a la mateixa distància d'Ulldecona que de 
La Sénia. Això em recorda Madrid, un poble de mala mort, 
que els que manaven llavors van dir que seria la capital pel 

Afavorits 

sol fet de ser el centre de tot; (els de dretes tot ho fan igual 
vaig pensar). Pos lo parc de bombers serà com Madrid; al 
bell mig d'Ulldecona i de La Sénia. Un estalvi pensaran 
alguns. 

Però, i què passarà amb el parc del poble? Aquí ja en 
tenim un de parc! No es pot aprofitar el que ja hi ha fet? No 
se'n pot fer un de nou a La Sénia, i acondicionar el 
d'Ulldecona? Tan fàcil que és ferel més coherent... o és que 
algú s'ha d'embutxacar diners? 

Jo no sé en que pensen els que manen; la nostra terra, 
la nostra gent s'està morint de sed pel transvasament; 
estant com estem morint d'agonia, ens treuen les 
ambulàncies i, per acabar-ho d'arreglar, posen dos parcs de 
bombers. Només falta que ens fotin foc i que dos parcs de 
bombers a ple funcionament acabin la poca aigua que ens 
queda. l llavors, sense aigua, sense vida,ja no ens quedarà 
res. 

Si us fixeu, Picó de TV3 és un crac. Ja fa temps que fan 
servir un mapa per detectar les nuvolades. l aquest mapa 
està posat al bell mig de Catalunya (la mania dels de 
dretes). Pero és clar, Catalunya no ha estat mai rodona i 
resulta que les nuvolades del Montsià i part del Baix Ebre no 
surten en aquest mapa per que el radi d'acció no es 
suficientment gran. Ja fa temps que ni surtim al mapa. Picó 
és un crac. l els nostres dirigents el volen imitar ... 
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selecció, i ja tenien a l'administrativa. Proves? A ~~~:. .. ~:<~•~:.~•~:'l~o:~,"~'~"llli :!11~=?•='" mi no em van cridar per a fer-ne cap ... , curiosament, - • ~ 
el mateix li va passar a una companya que va venir 
amb mi i es va apuntar per a un altre càrrec al 
mateix lloc, les proves també estaven fetes i 
tampoc a ella la van cridar per a fer-ne cap. 

Així que vam anar preguntant, i sabem cert, que el 
senyor Celestí, va dir que als "seleccionats" sel's devien 
favors. 

No sé que es deu tenir que fer per a poder conseguir 
alguna cosa, ni quin tipus de favors deuen deure, m'agradaria 
saber-ho, no per res, per curiositat, ja que a una reunió 
d'entitats, es va preguntar perquè es donava la barra de Cap 
d'Any sense cap tipus de sorteig, i un regidor va contestar 
el mateix, que a l'entitat sel's devien molts favors ... 

(personals? ... pot ser ... o ... carnals ... ?). 
Penso, que com moltes altres coses, en aquest 

cas, l'oficina de col.locació, no serveix per a res. . 
Suposo que ho tinc negre per a poder treballar, si 

confio de l'oficina de col .locació.ja que soc una persona que 
segons quin tipus de favors em nego a fer-los. 

Desafavorida 4 ,_ ____________________________ __ 

Què et passa Ulldecona? 
El dissabte 2 de febrer a Ulldecona 

vam celebrar el Carnavzl. Al pregó hi 
van assistir unes 30 persones com a 
molt, al ball hi havia poc ambient i 
poques disfresses, la majoria nens i 
nenes de 8, 10, fins 20 anys . De gran, 
ningú. Va ser un ball infantil i juvenil. 
És a dir, vaig constatar una vegada 
més l'ensopiment en què està caient 
aquest poble. 

Ara, la sorpresa més gran me la 
vaig endur quan pocs dies desprès 
llegia al "Diari de Tarragona" lo següent 
(i ho copio textualment): "Centenars 
de persones van posar-se les 
disfresses per participar a la rua ... La 
popularitat que amb els anys han 
adquirit els carnavals d'Ulldecona ha 
fet que hi participen gent procedent 
de totes les poblacions veïnes i la seva 
rua sigui la més gran i espectacular de les Terres de 
/'Ebre". 

Això, qui ho ha escrit? Com es poden dir tantes 
mentides en tan poques línies? La veritat es què veient 
tot això, les comparacions amb temps passats es fan 
inevitables. Se'n recorden de les comparses que es 
feien fa uns anys i la desfilada del dissabte i diumenge 
a la tarda? ! del gentio que assistia al pregó? Fa pena 
veure en que ha quedat tot allò. 

l de les activitats que per als nens/es del poble es 
feien a l'estiu amb el nom de "la Cuca"? La cuca també 
ha desaparegut. Del Parc de Nadal •. que me'n diuen? 
Qualsevol semblança amb el parc dels primers anys és 
pura coincidència. l lo més xocant és què per il·luminar 
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aquests dies el carrer Major es queden a la fosca tres 
o quatre carrers del poble, ara uns, ara uns altres, 
perque no es note tant .. . 

De la fira de Sant Lluc encara estem esperant el 
balanç econòmic, Sr. Queralt; i de la Fira de Santa 
Llúcia, qui va tenir la idea lluminosa de tallar la circulació 
al carrer Major? 

Per a quan la retrasmissió per TVU dels plens de 
l'Ajuntament? Per a les municipals del 2003 hi haurà 

· debat entre els candidats? La veritat és que ens 
agradaria. Què passa amb la revista Ulldecona? En 
altres èpoques sortia cada mes i mig. Ara, a Nadal ens 

. assabentem del que va passar a festes de setembre. 
Per Pasqua de lo de Nadal i per a festes de lo que va 
passar a setmana santa. Tot desfassat, i quan ja ni 
mo'n recordem. 

Tan pocs diners hi ha a l'Ajuntament? La sensació 
que tenim molts veïns del poble és què només va a més 
una cosa: els sous de l'equip de govern. Quan li queda, 
Sr.Alcalde, al mes, entre sou, comissions, plens, 
desplaçaments (perquè tinc entés que cobra fins i tot 
els deplaçaments als barris), consell comarcal, 
abocador? Ens ho hauria de dir i potser a les properes 
municipals hi hauria més gent disposada a treballar pel 
poble, com vosté ho fa. Jo no dic que no doni feina, i per 
tant s'ha de pagar. Però, a quan li surt l'hora? 

Ara, una cosa sí que la fan bé, s'ha de reconèixer, 
posar-se medalles i sortir a TVU per dir-mos lo bé que 
ho fan tot; quan moltes de les activitats que es fan al 
poble són obra del treball i esforç de la majoria d'entitats 
que s'esforcen, i molt, per fer quedar bé al poble. 

Per a les properes municipals ens ho haurem de 
pensar molt i mirar millor a qui votem. 

L.G.F 
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Carta oberta al sr. Roig, polític ampostí 
Senyor Roig: el vaig veure a la televisió fent declaracions 

contràries - com no!- a lo dit aquests dies per la consellera 
de Benestar Social del govern alternatiu de Pasqual Maragall, 
la senyora Marina Geli, en la seva visita per les Terres de 
!'Ebre. 

Es dóna el cas que un servidor va estar, tant a la 
conferència que va fer a Tortosa com a una reunió prèvia, per 
tractar temes de sanitat i benestar social. Marina Geli volia 
assabentar-se de les diverses problemàtiques "in situ". Tots 
el~ temes tractats ho van ser molt seriosament, amb una 
alta dosi d'humanitat. No prometia res que no fora factible 
i, és molt possible que, aquest realisme és el que li molesta 
avosté. 

Va exposar els temes amb suma educació. Ni va fer 
crítiques directes envers ningú i, a més, no parlava com un 
polític fent campanya electoral -vosté sí, Sr. Roig-, sinó 
com una professional-que ho és- sensibilitzada amb temes 
tan humans com la sanitat i el benestar social. Podriem dir 
el mateix de vosté, Sr. Roig? És també un professional 
sensibilitzat? Per què si ho és, solament caldrà saber de 
quin tema. D'aquest que parlem? Del PHN? De pressupostos 
generals? De la capitalitat de les Terres de !'Ebre? De 
l'Associació de Municipis de Catalunya? Del CPIDE? 

Miri, Sr.Roig; quan la senyora Geli diu que tenim aquesta 
o aquella mancança, això és així, perquè senzillament així 
és . No pot sortir dient que vostès ja ho estan estudiant, 
perquè ella encara no mana, i vostès ho estan fent des de 
fa vint anys i estan estudiant-ho, encara. Si, ja sabem que 

La cabra de la legión 
A la cimera europea a Aznar se li ha escapat un detall, 

posar la cabra de la /egión com a convidada especial. 
Aquest animal representa, sense cap mena de dubte, la 
virilitat i el "savoir faire" de Josemari. A l'animalet se li 
hauria de posar un collar amb la frase "SANTIAGO Y 
Cl ERRA ESPAÑA". 

La ministra de Educación podria fomentar que a les 
aules, al costat de la foto de Juan Carlos, se'n posés una 

han fet coses, però ara parlavem de mancances i, d'aquestes 
mancances, la senyora Geli en vol parlar abans de manar. 
Se'n dona conte de la diferència? 

Potservostécreu que quan li pregunta un mitjà informatiu, 
vosté ha de respondre. Però, em permetrà que li aconselli 
que primer s'assabenti bé de les coses i, així, no donarà 
aquesta sensació de parlar per criticar, sense fonament, 
que és la que va donar. Potser també creu que aixó és el que 
ha de fer un polític. Si és així -pel que es veu- potser que 
sigui, Sr. Roig, un bon polític, però li asseguro que no serà 
un polític bo. 

Pere Vidal 

altra amb el perfil del cap de la cabra i amb el lema "EL PP 
OS HARA HOMBRES" i, en versió femenina, "APRENDO 
FELIZ A COCINAR", amb la cabra vestida de cuinera, es 
clar. Ja posats , el rumiant assitiria als consells de ministres. 
S'ho passaria la mar de bé rient amb Pío i Piqué ... ! 

Aixó és el que falta, posar les coses com han estat 
sempre, amb seny, amb serietat, amb la cabra de la legión 
al mig. O sigui, el que tots volem! Qui no recorda aquells 
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nos contigo al centro", és el que 
estem desitjant. De passada invita 
també al teu amic Artur, i tots 
serem mes feliços, i riurem 

- plegats ... 
Bé, la idea ja la capteu. Josemari 

ens portarà a la "transición inversa" 
i, d'aquí, a "los cuarenta años de 
paz". l, és que, si les coses estaven 
bé com estaven fa trenta anys, per 
a que les havien de tocar els 

"'JJ¡,;.~~1 socialistes .... Ja ho va dir Raphael, 
"Franca no fué tan malo, algun 
pantano hizo". És clar, home, és 
clar. ...... . 

Amb la gent de les Terres de l'Ebre 
Els socialistes estem al mateix lloc on sempre hem 

estat: ~l co~_tat de la_ gent i defensant el territori. 

El ",pai:ieo1 Ó'füítar" . . . 
Només per situar el fons del ¡:;>róblema, cal recordar quin 

ha estat el posidonament de cadascú en el tema del Pla 
Hidr.ològic Nacional (PHN). 

El PP, .des del primer moment, ho va tenir clar en 
paraules de Cañete: "Safir, sale por cojones. Porque el 
Plan.Hidro/ógico, o sale en esta legislatura o no sale nunca. 
Porque pasan dos cosas: que tenemos mayoría y hemos 
perdido en Aragón. Esta vez sale por narices. En diciembre 
sale de las Cortes y entra a tramitarse la Ley, que va a ser 
un paseo militar. Tenga usted la seguridad porque el 
Presidente ha dicho en el Gansejo de Ministros -estando 
yo- que esto salí a por huevos." 

La ·llàstima va ser Ciü qüi, en paraules d'Artur Mas, 
havia assegurat: "CiU votara en contra del Plan si no se 
rebaja el volumen de agua del trasvase. Si el PP no cede 
ni un milímetro CiU diré. que no, igual que hizo con el pacto 
antiterrorista y con el decreto de horarios comercia/es. El 
PHN ni gusta ni conviene a Cataluña". Després, al Parlament 
de Catalunya, fins i tot va votar a favor d'esta moció del PSC: 
"Posicionar-se en contra del Pla Hidrològic Nacional i del 
transvasament que des de /'Ebre s'hi preveu". Però a 
continuació, sense rebaixar ni una gota dels 1.050 Hm3, va 
donar suport al PHN al Parlament espanyol. 

Els socialistes, primer el PSC mitjançant Pasqual 
Maragall i després el PSOE, es van oposar al PHN i fins 
i tot van presentar un Pla alternatiu basat en la "nova cultura 
de l'aigua", en el qual els possibles dèficits d'aigua es 
resolen mitjançant reaprofitaments, depuració i dessalació 
d'aigües, i sense cap transvasament d'aigua de !'Ebre. l així 
ho hem dit i votat a tot arreu. 

l per això hem estat al costat de la POE (Plataforma per 
a la Defensa de l'Ebre) , col·laborant tant en les seves 
mobilitzacions (Amposta, Móra, Barcelona, Madrid, Tortosa, 
Brussel·les i. Deltebre) com en ies aotivitats i gestions 
(Manifest, Jornades, etc). · 

El Parlament Europeu 
Aprovat el PHN, tal i com havia pronostic.at el Sr. Cañete, 

els seus defensors aquí (PP i CiU) han continuat el seu 
doble joc: d'una banda, intentar justificar l'injustificable (el 
transvasament d'aigua de !'Ebre cap a zones més riques) 
a base de presentar el PIDE (Pla Integral del Delta de !'Ebre) 
com la "repartidora" de diners i compra de voluntats 
(campanyes de premsa, cartes per totes les cases, mocions 
als ajuntaments .. . ) i de l'altra, de forma més bruta, atacar 
i insultar els membres de la POE i els dirigents socialistes 
de totes les formes possibles (pamflets anònims, web 
"!agallina", difamacions i mentides, llenguatge groller, etc.). 

Mentrestant la Plataforma, amb el suport del món 
científic i dels partits d'esquerra, ha plantejat el tema en 
l'àmbit europeu, implicant les diverses institucions 
(Parlament, Agència de Medi Ambient, ... ) i demanant que 
el PHN, en no complir les Directives europees sobre Aigua, 
Hàbitats i Aus, no rebi finançament de fons europeus. 
Nombroses han estat les iniciatives plantejades per gent de 
molts grups (preguntes, mocions, queixes, sessions 
informatives, etc.). La recent Jornada Europea feta a primers 
de febrer al Delta, a la que van assistir 8 eurodiputats i 
representants d'altres grups, va propiciar la presentació 

d'una esmena conjunta signada pels portaveus de 5 Grups 
(Socialistes, Liberals, Verds, Esquerra unit~ria i Europa de 
les diferències) de cara a l'Informe de la Comissió de Medi 
Ambient per a la cimera de Caps d'Estat del 15 de març a 
Barcelona. L'esmena completa va ser aprovada en Comissió 
per 29 vots a favor i 28 en contra. l aleshores va començar 
una campanya molt forta del PP dient que, cas d'aprovar-se 
en el Plenari següent, no tant sols no hi haurien ajudes per 
al transvasament, sinó tampoc per a obres de reg i 
embassaments. Això va fer que l'esmena es partís, aprovant
se . finalment el següent text: "El Parlamento Europea 
manifiesta su profunda preot:upación ante el preceden
te sentado por las propuestas de realización de planes 
insostenibles de gestión de recursos hídricos en toda 
Europa y pide a la Comisión Europea que no facilite 
financiación europea para estos proyectos de trasvase", 
i quedant sense aprovar una part que era la concreció del 
PHN espanyol amb 118 embassaments i noves zones de 
reg. 

Tal i com ha dit la POE "s'ha aconseguit una victòria 
important, per bé que incompleta" i segons Pasqual Maragall 
"s'ha consumat la condemna a mort del transvasament de 
/'Ebre ja que no tindrà finançament europeu". 

A què es deu doncs el canvi d'actitud, de la Comissió al 
Plenari, d'una part dels Eurodiputats socialistes? El PSOE 
és un partit a nivell estatal i, per tant, ha de tenir presents 
interessos ben diversos. Cal dir, a més, que en el seu text 
alternatiu al PHN es defensen alguns embassaments i nous 
regadius. Però es té molt clar i s'està en contra del 
trasvasament de l'aigua de !'Ebre. l així ho acaba de 
confirmar José Luís Rodríguez Zapatero en una entrevis
ta recent on diu diu estar segur de que el transvasament no 
es farà ''porque refleja criterios ya anticuados y toda la 
comunidad cienífica lo rechaza, y porque Europa no financia 
atentados ecológicos" i on es compromet a que, si el PSOE 
arriba a governar, derogarà la Llei del PHN. 

l, ara què? , 
Doncs a seguir treballant, com sempre hem fet els 

socialistes d'aquí, junt amb la Plataforma i les altres forces 
d'esquerra lluitant contra el PHN i el transvasament de 
l'Ebre que en ell s'hi preveu. 

Però, tot i ser important, no és aquest l'únic camp on 
treballar pels ebrencs. Des de les Institucions (ajuntaments 
i ens locals, parlaments, etc) ho seguirem fent, sigui des del 
govern o des de l'oposició, per aconseguir: 

-La Vegueria de les Terres de l'Ebre, 
-Totes les inversions justes i necessàries per al territori 

(però mai a canvi de l'aigua). 
Per tant, seguirem dient no al Consorci del PIDE per ser 

un intent de justificar el PHN i el transvasament de l'Ebre, 
però sí al nou Consorci per les Noves Tecnologies i les 
Comunicacions. 

En la mateixa línia, seguim exigint la nostra presència a 
l'IDECE per fer-lo funcionar i, a més, amb la participació del 
Consell Assessor, convertir-lo en lloc de trobada de totes 
les persones i grups amb voluntat de treballar per la millora 
de les condicions de vida de la gent de l' Ebre, fent que el Pla 
Territorial de les Terres de !'Ebre es compleixi i, fins i tot, a 
partir de les aportacions de tothom, anar-lo millorant i 
completant. 

Jaume Antich 


